




Tisztelt Vendégeink!

Tisztelt Versenyzők!

Nagy örömömre szolgál, hogy immáron 56. alkalommal adhat otthont Pécs Megyei Jogú Városa a
Pécsi Sport Nonprofit Zrt. által megrendezésre kerülő Mecsek Rallye versenynek, mely
Magyarország legnagyobb múlttal rendelkező autósport eseménye.

A versenynek a festői környezetű Mecsek-hegység és
ölelésében megbúvó gyönyörű települések biztosítanak
egyedi helyszínt. A főszerep az autósporté, azonban a
szervezők számos, színvonalas kísérő programot is
kínálnak a résztvevők és kísérőik számára. A résztvevő
csapatoknak eredményes, sportszerű, de legfőképp
balesetmentes versenyzést és kellemes kikapcsolódást
kívánok!

Érezzék jól magukat Pécs városában, szabadidejükben
tekintsék meg kulturális értékeinket, úgymint a megújult,
UNESCO Világörökség részét képező Cella Septichora
látogatóközpontot és Ókeresztény Mauzóleumot, az
egyedülálló, már csak július 23-ig látogatható
Toulouse-Lautrec kiállítást a Csontváry Múzeumban, a
LokART kortárs művészeti fesztivál programjait vagy akár
a Zsolnay Negyedet és ne feledjék, hogy Pécs a jövőben
is szeretettel visszavárja Önöket!

Pécs, 2023. június 15.

Tisztelettel,

Péterffy Attila

polgármester



Dear Guests,

Dear Competitors,

The City of Pécs proudly hosts the Mecsek Rally for the fifty-sixth time, which is organized by
Pécsi Sport Nonprofit Plc.

The event is unique in the picturesque surroundings of the Mecsek Mountains and the beautiful
settlements hidden in its embrace. The main focus is of course on the Mecsek Rallye itself, however,
the organizers offer several great accompanying programs for participants and their attendants, too.

I wish the participating teams effective, but most of all accident-free racing and a pleasant recreation!
Have fun in the city of Pécs, enjoy our hospitality and cultural values in your free time, such as the
renewed visitor centre of Cella Septichora and Early Christian Mausoleum, a UNESCO World
Heritage Site, or the temporary world-class exhibition of the french master Toulouse-Lautrec, the
programmes of the LokART Contemprary Arts Festival, or the Zsolnay Cultural Quarter. And don’t
forget that Pécs will look forward to welcoming you again in the future, too!

Sincerely,

Attila Péterffy

Mayor of Pécs

15 June 2023





￼

Kedves Sportbarátaim!

Ahol Ranga László nevét viseli egy útszakasz, ott nincs
szükség további magyarázatra a raliversenyzés
népszerűségével kapcsolatban… A Mecsek Rallye-nak
évtizedes hagyományai vannak. Ezért a hazai bajnokság egyik
legrégebbi, legnagyobb múlttal rendelkező versenyének
előkészítését kis túlzással tavaly decemberi hivatalba lépésem
után azonnal megkezdtük. Ezúton is hálásan köszönöm a
városvezetés támogatását. Ahogyan többször is
hangsúlyoztam, az új helyszínek bevonása mellett rendkívül
fontos a meglévő, nagy ismertséggel és óriási helyi
támogatottsággal rendelkező futamok megtartása, a márka
erejének leghatékonyabb felhasználása. Márpedig a Mecsek
Rallye egy erős, jó márka. Nem véletlen, hogy ezen a hétvégén
két olyan televíziós produkció is háttéranyagot forgat a

gyorsasági szakaszokon, a szervizparkban és a versenyirányításban, amelyek nézők százezreihez
juttathatják el a hazai bajnokság egyik ékkövének számító futam történéseit.

Külön öröm számomra, hogy a verseny a Historic EB idei naptárába is bekerült, így olyan történelmi
autócsodákat is láthatunk a raliversenyzés történetének korábbi évtizedeiből, amelyek sokunk szívét
megdobogtatják. A versenyhétvégék nekünk is ünnepnapnak számítanak. A munkás hétköznapokon
pedig egyre nagyobb összhangban, egyre olajozottabban működik az a csapat, amely a hazai
autósportéletet szervezi, irányítja, kiszolgálja. Felkészült és alázatos munkatársaimmal mindent
megteszünk azért, hogy a lehető legjobb érzés legyen a hazai autósport közösségéhez tartozni
versenyzőként, szerelőként, sportbíróként, technikai ellenőrként, vagy akár lelkes szurkolóként. A
rajongóknak köszönöm, hogy betartják a biztonsági előírásokat és vigyáznak magukra, egymásra. A
Mecsek Rallye szervezői ezúttal is minden segítséget megadnak ahhoz, hogy a verseny után a
gyorsasági szakaszok melletti zónákat tisztán, rendezetten adjuk vissza. A bajnokság előző futamát
követően a nézők 20 köbméter szemetet segítettek összeszedni. Fantasztikus lenne, ha ebből egy
olyan szokást tudnánk kialakítani, amely tovább javítja a hazai raliversenyzés és szurkolók
megítélését! Lelkes természetjáróként, a mecseki medvehagymaszedés hagyományait ismerve (és
időnként ápolva) pontosan tudom, hogy nem mindenki rajong az autósportért. Az ő türelmüket is
megköszönve ígérem, vigyázunk a Mecsekre, hogy még évtizedekig megrendezhessük a
MECSEKET.

Szujó Zoltán

A Magyar Nemzeti Autósport Szövetség elnöke



Dear sports friends!

Where a stretch of road bears the name of László Ranga, there is no need for further explanation
regarding the popularity of rally racing… The Mecsek Rallye has decades of tradition. Therefore,
we started the preparation of one of the oldest and most historic competitions in the domestic
championship, with little exaggeration, immediately after I took office last December. I would also like
to thank the city administration for its support. As I have emphasized several times, in addition to the
inclusion of new locations, it is extremely important to keep the existing races with great recognition
and enormous local support, and to use the power of the brand in the most effective way. And
Mecsek Rallye is a strong, brand.

It’s no coincidence that this weekend two television productions are shooting background material on
the speed sections, in the service park and in the race control, which can bring the events of the race,
which is considered one of the jewels of the domestic championship, to hundreds of thousands of
spectators. I am particularly pleased that the race has been included in the Historic EB calendar this
year. So we can also see such historical machines from the previous decades of the history of rally
racing that make the hearts of many of us skip a beat. Competition weekends are also holidays for
us. And on working weekdays, the team that organizes, manages and serves the domestic
motorsport scene works more and more harmoniously and more efficiently. With my well-prepared
and humble colleagues, we do everything to make it the best possible feeling to belong to the
Hungarian motorsport community as a competitor, mechanic, sports referee, technical inspector,
or as an enthusiastic fan. I thank the fans for following the safety regulations, and taking care of
themselves and each other. The organizers of the Mecsek Rallye will once again, provide all the
help they can to ensure that the zones next to the speed stages are returned clean and in order after
the race. After the previous race of the championship, spectators helped collect 20 cubic meters of
garbage. It would be fantastic if we could develop a habit out of this that would further improve the
perception of domestic rally racing and fans!

As an avid hiker, knowing (and sometimes nurturing) the traditions of picking wild garlic in the Mesek,
I know exactly that not everyone is a fan of motor sports. Thanking them for their patience, I promise
that we will take care of the Mecsek so that we can organize the races for decades to come.

Zoltán Szujó

President of the Hungarian National Motorsport Association





Kedves Vendégeink! Kedves Sportbarátok!

Szeretettel köszöntöm Önöket a komlóiak nevében!

Örömmel köszöntöm idén is a visszatérőket és az újonnan hozzánk érkezőket. Komlón minden adott
egy jó hangulatú, tökéletes versenyhez: festői kanyarok a Mecsek völgyeiben, vendégszerető
környezet, számos kísérő program és mindenekelőtt lelkes és sportszerető közönség. Városunk
országos, sőt sok esetben az országhatárokon túl is ismert és népszerű programoknak szolgálunk
helyszínül.

Legyen szó sportról vagy kultúráról, a lehető legszélesebb spektrumot igyekszünk megteremteni.
Ennek a tarka mozaiknak egyik fontos darabja az autóverseny. A mecseki utak szinte az első autók
megjelenése óta versenyzésre csábítják az itt élőket. Ezért régi hagyományai vannak a rallynak
Komlón és környékén, a számos versenyző mellett rengetegen követik szurkolóként is a sportágat.
Szép számmal vannak azok is, akik távolabbról, nem egyszer külföldről érkeznek hozzánk. Nekik azt
tolmácsolom, a futamok szüneteiben szánjanak egy kis időt a környék felfedezésre.

A festői mecseki turistautak, a sajátos mikroklímájú sikondai völgy és a környék más nevezetességei
remek kiegészítő program lehetnek a verseny mellett. Jó szórakozást, élménydús feltöltődést és
mindenekelőtt balesetmentes versenyzést kívánok mindenkinek.

Komló = egy csepp Mecsek – testnek, szívnek, léleknek

Üdvözlettel

Polics József

polgármester



Dear guests! Dear sports fans!

I warmly greet you on behalf of the people of Komló!

I am happy to welcome the returnees and the new arrivals again this year. In Komló there is
everything for a perfect race with a good atmosphere: picturesque turns in the Mecsek valleys, a
hospitable environment, numerous accompanying programs and, above all, an enthusiastic and
sports-loving audience. Our city serves as a venue for national and, in many cases, well-known and
popular programs beyond the country’s borders. Whether it’s sports or culture, we try to create the
widest possible spectrum.

One important piece of this colorful mosaic is car racing. The roads of Mecsek have been tempting
the people living here to race almost since the appearance of the first cars. That is why the rally has
long traditions in and around Komló, in addition to the many competitors, many people also follow the
sport as fans. There are also quite a few people who come to us from further afield, often from
abroad. I invite them to take some time to explore the area during the breaks of the races. The scenic
tourist routes in Mesek, the Sikonda valley with its specific microclimate and the surrounding area are
different its sights can be a great additional program in addition to the competition. I wish everyone
good fun, an exhilarating experience and, above all, accident-free racing.

Komló = a drop of Mecsek - for body, heart and soul

Regards

József Polics

mayor



Szállás lehetőségek:

- Ambient Hotel & AromaSPA (Komló-Sikonda, Fürdő utca 5.)

- Mecsekerdő Zrt. – Sikondai Apartmanház (Komló-Sikonda, Fürdő utca 2.)

- Hotel Béke Sziget (Komló, Városház tér 4.)

- További szálláslehetőségek a közelben: http://www.mecsekhegyhat.hu/szallas

Látnivalók, érdekességek:

- MiniZoo (Komló, Munkácsy Mihály u. 46.)

http://www.allatkertkomlo.hu/

- József Attila Városi Könyvtár és Muzeális Gyűjtemény (Komló, Városház tér 1.)

https://www.komloikonyvtar.hu/

- Komló Város Önkormányzat Közösségek Háza és Színház Művelődési Központ

(Komló, 48-as tér 5.)

https://szinhaz.khszinhaz.hu/

- bányászati emlékek a város több pontján találhatók

http://www.komlo.hu/komlo-galeria/

- további hasznos információk

http://www.komlo.hu/

http://www.allatkertkomlo.hu/






































































A Mitropa Rally Cup Európa
legrégebbi rallye-sorozata. 1965-ben
alapították. Híres nevek, mint Sandro
Munari, Franz Wittmann, "Lucky" Luigi
Battistolli, Armin Schwarz, Matthias
Moosleitner és Hermann Gaßner már
beírták nevüket a sorozat
győzteseinek listájára.

A rajongók a Mitropa Rally Cupot
szeretettel "nem hivatalos rallye
Európa-bajnokságként" emlegetik a
magánversenyzők számára". A

sorozat az FIA (Fédération Internationale de l'Automobile) (Nemzetközi Automobil Szövetség) által
elismert bajnokság.

A résztvevők a FIA által homologizált járművek és a történelmi járművek kategóriáiban nevezhetnek
az FIA K függeléke szerinti járművekre.

A Mecsek Rallye egy nagy hagyományokkal rendelkező rallye, és a 161 szakaszkilométerrel igazi
különleges kihívást jelent a résztvevők számára. A Mitropa Rallye Kupára összesen 106 versenyző
nevezett, közülük 26-an - közel egynegyedük - Magyarországról érkezett. A Mitropa Kupa idei 4.
fordulóján 24 csapat indul itt.

Az összesített tabella első 10 helyezettje között jelenleg két magyar csapat van, Klausz Kristóf és
Hadik András. Számukra ez a hazai verseny, ahol biztosan extrán motiváltak lesznek, hogy a
bajnokság szempontjából fontos pontokat szerezzenek.

Örülünk, hogy ismét Pécs vendégei lehetünk.

Norberto Droandi,

a Mitropa Rally Kupa Bizottság elnöke



The Mitropa Rally Cup is of the oldest rally series in Europe. It was founded in 1965. Famous
names such as Sandro Munari, Franz Wittmann, "Lucky" Luigi Battistolli, Armin Schwarz, Matthias
Moosleitner and Hermann Gaßner have already entered their names in the series' winners' lists.

Fans affectionately refer to the Mitropa Rally Cup as the "unofficial European Rally Championship for
private drivers." The series is a championship recognized by the FIA (Fédération Internationale de
l'Automobile). Participants can register in the categories FIA homologated vehicles and historic
vehicles according to FIA Appendix K.

The Mecsek Rallye is a very traditional rally and provides a real challenge for the participants with
161 special stage kilometers. A total of 106 participants are registered in the Mitropa Rally Cup, 26 of
them - almost a quarter - are from Hungary. At this 4th round of this year's Mitropa Cup, 24 teams will
start here.

Two Hungarian teams are currently down in the top 10 of the overall standings, Kristóf Klausz and
Andras Hadik. For them it is their home race, where they will surely be extra motivated to score
important points for the championship.

We are happy to be guests in Pécs once again.

Norberto Droandi,

President Mitropa Rally Cup Committee





Wirtmann Ferenc

50 éve Mecsek Rallye

Azt esetleg tudod-e így csípőből, hogy
ez hányadik Mecsek Rallye-d lesz?

Azt nem igazán, de egy
érdekesebbet igen, hogy pont 50 éve
indultam először a Mecsek Rallye-n,
1973-ban.

Akkor ez most egy igazán különleges
alkalom lesz számodra. Sokan
egyetértünk abban, hogy ennek a
versenynek valahogy mindig egy
egészen más, különleges, kicsit

misztikus hangulata van. Te mit gondolsz erről?

Abszolút egyetértek! Nekem nagyon a szívem csücske a Mecsek, rengeteg élményem fűződik
hozzá. Sokszor sikerült itt nagyszerű eredményeket elérnem, akár még a kezdetekben, akár
később már a Historic-os korszakban. Nyertem itt például EB futamot is. Nagyon izgalmas
nagyon gyors pályák vannak. Egyedül talán csak a Kisvaszart nem szeretem. A Mecsek Rallye
nekem rég óta olyan mintha hazajönnék.

Lesz most egy teljesen új pálya a Komló – Hosszúhetény, ami még sosem volt ebben a formában,
ettől mit vársz?

Nagyon jó, hogy Markó Tibi mindig próbál valami újdonságot is belevinni a versenybe. Ebben
részben benne van a régi vasasi pályából is egy kicsi, ráadásul ez egy nemrég nagyszerű
minőségben felújított új útszakasz, amivel egy nagyon gyors jó kis széles pálya jött létre, ami
nagyon klassz újdonság lesz. Ráadásul a városból, a templomtól indul, ahol akár a rajt előtt
lehet imádkozni is egy gyorsat a jobb eredmény érdekében! ☺ Nagyon kíváncsian várom ezt a
gyorsaságit.

Hogyan zajlik nálatok a felkészülés?

Teljesen a megszokott, módon. Rég óta ugyanaz a csapat, a szerelők a navigátorok. Egy öreg
Jeep-el szoktam tréningezni, amivel nem megyek gyorsan. Szerdától leszünk lent és vesszük
sorra a szokásos programokat. Reméljük, ebből most a Covid kimarad, hiszen sajnos
legutóbb pont a pályabejárás után törtek ki rajtunk Jotival a pandémiás tünetek és a
versenyen már nem tudtunk rajthoz állni.



Mennyire hiányzik az EB-s részvétel?

Egy ideje már nem gondolkozom komolyabb EB-s szezonban, inkább csak két-három
kiválasztott versenyben. Egyrészt sajnos nagyon durván elszálltak a költségek, meghát a
navigátor hölgyeket leszámítva a csapat sem lesz fiatalabb, azért többen vagyunk így hetven
körül, és nem mindenkinek olyan könnyű már a sok meló és utazás. Mondjuk, én még mennék
szívesen bármikor mert ráérek, hiszen nyugdíjas vagyok! ☺

Készülsz-e erre a különleges jubileumra valami különleges dologgal?

Gondolkodom valamin, hiszen ez azért nem semmi, szép kerek jubileum, úgyhogy talán
legalább egy szép 50-es matricát csak fel kéne tenni az autóra!

Ferenc Wirtmann

50 years of Mecsek Rallye

Do you know quickly how many Mecsek Rallye this will be?

Not really, but a more interesting one is that I started the Mecsek Rallye for the first time
exactly 50 years ago, in 1973.

Then this will be a really special occasion for you. Many of us agree that this competition somehow
always has a completely different, special, slightly mystical atmosphere. What do you think about
this?

I absolutely agree! Mecsek is very close to my heart, I have a lot of experiences attached to it.
Many times I managed to achieve great results here, either in the beginning or later in the
Historic. I also won an EC race here, for example. There are very exciting, very fast stages.
Perhaps it's only Kisvaszar that I’m not fond of. The Mecsek Rally has been like coming home
to me for a long time.

There will now be a completely new track, Komló – Hosszúhetény, which has never been in this
format before, what do you expect from it?



It's great that Tibi Markó always tries to bring something new into the competition. It also
includes a small part of the old track in Vasas, in addition, there is a new section of the road
that was recently renovated to a high standard, which created a very fast and wide track,
which will be a very cool new feature. In addition, it starts from the city, from the church,
where you can even say a quick prayer before the start for better results! ☺ I'm really looking
forward to this speed stage.

How is your preparation going?

Completely in the usual way. The team has been the same for a long time, the mechanics are
the navigators. I train with an old Jeep, which I don't go fast with. We will be down from
Wednesday and we will do the usual run-up. We hope that Covid will be left out of this, since
unfortunately Joti and I had symptoms just after the tour of the track last time and we could
no longer start the race.

To what extent is EC participation missing?

I haven't been thinking about a serious European Championship season for a while, but rather
just two or three selected competitions. On the one hand, unfortunately, the costs have
skyrocketed, and with the exception of the navigator ladies, the team won't get any younger
either, so there are more of us around seventy, and not everyone is so easy with the many
jobs and trips. Let's just say, I'd still like to go anytime because I'm already retired! ☺

Are you preparing for this special anniversary with something special?

I'm thinking about something, since it's a nice round jubilee, so maybe at least a nice 50
sticker should be put on the car!



Ranga Péter

Számotokra kedves versenyhez érkezünk a
hétvégén. Te vagy a soros, hogy rajzhoz állj
a Mecseken?

 Lacival és a csapattal van egy
megállapodásunk, hogy felváltva
versenyzünk, mivel azt sajnos nem
tehetjük meg, hogy két versenyautót
üzemeltessünk és versenyezzünk vele.
Míg egyikünk versenyez, addig a másik a
csapatvezetői teendőket látja el. Idén
Laci lett volna a soros, de olyan jól

sikerült a fehérvári futam, hogy a Mecseken és Veszprémben is én megyek, és bár nem
terveztünk teljes ORB szezont, meglátjuk mire jutunk ezeken a futamokon.

Azt hiszem a Mecsek Rallye-n menni egy R5-ös autóval, kiváltság. Tetszik a rendezés,
szerintem egy nagyon jó versenyben lesz részünk, klassz gyorsasági szakaszokkal. Szeretem
ezeket a pályákat, bár a hosszúhetényi szakaszon még nem mentem.

Felkészültél már?

Nem szeretek pályát bejárni, inkább megnézek pár belső felvételt, hogy képben legyek. Az
autó műszakilag készen áll. Részt vettünk a bakonyai sprint futamon, az jó tesztnek bizonyult,
és a hivatalos tesztre is megyünk. Bakonyán sikerült jó beállításokat találnunk, bizakodóak
vagyunk a versenyt illetően.

Milyen eredményre számítasz?

Szerintem szoros verseny lesz négy-öt páros között, jól ismerjük a szakaszokat, de a többiek
is nagyon jól mennek. A jó gumiválasztás sok mindent eldönt majd. Nagyon szeretnék
dobogóra állni a végén! 



Peter Ranga

We are coming to a lovely competition for you this weekend. Are you the next to draw at Mecsek?

We have an agreement with Laci and the team to compete alternately, as unfortunately we
cannot operate and compete with two racing cars. While one of us competes, the other takes
care of the team leader's duties. This year, Laci would have been the runner-up, but the
Fehérvár race went so well that I will also go in Mecsek and Veszprém, and even though we
didn't plan a full ORB season, we'll see what we get in these races.

I think going to the Mecsek rally with an R5 car is a privilege. I like the arrangement, I think we
will have a very good race with cool speed stages. I like these tracks, although I haven't
ridden the hosszúhetényi stage yet.

Are you already prepared?

I don't like to go around the track, I'd rather watch a few more inside shots to get a picture.
The car is technically ready. We took part in the sprint race in Bakonya, it turned out to be a
good test and we are also going to the official test. We managed to find good settings in
Bakonya, and we are optimistic about the competition.

What result do you expect?

I think it will be a close race between 4-5 pairs, we know the stages well, but the others are
also doing very well. A good choice of tires will decide a lot of things. I would really like to be
on the podium at the end!



Bútor Róbert

Számolod -e, hogy hányadik Mecsek Rallye-d lesz ez a 2023-as?

Hú, már nagyon sokadik, nem, nem tudom már szamon tartani. Azt viszont tudom, hogy az
első, 1994-ben nagyon emlékezetes volt. Még másodosztályban, Suzuki Swift-el indultunk és
akkor szereztem meg az első bajnoki címemet. Emlékszem, rá, hogy benne volt a márévári
gyorsasági szakasz is, ráadásul a második versenynapra leesett a hó és az a pálya nagyon
komoly kihívás volt, úgy minden tapasztalat nélkül. De szerencsésen, sikeresen megugrottuk
így az az első Mecsek Rallye örök emlék marad!

Akkor így a fentiek alapján, vélhetően neked is a szíved csücske a Mecsek Rallye?

Igen, abszolút. Egyrészt a nagyszerű élmények és eredmények miatt, másrészt a természeti
adottságai miatt, hogy egy gyönyörű, hegyi erdei környezetben autózhatunk, nagyon izgalmas
pályákon. Bár meg kell jegyeznem, hogy az ideiből hiányolom kicsit az igazán szűk erdei,
klasszikus pályákat. Nyilván ez kicsit összefügg az útminőséggel kapcsolatos elvárásokkal,
hiszen az idei az inkább jól felújított közutas pályákon zajlik majd. Mondjuk, az nem nagy baj,
hogy nem rossz minőségű, széttöredezett aszfaltú pályákon kell menni, de azért a kicsit
kopottabb, szűkebb pályák úgymond sokkal ralisabb kihívásokat kínálnak, mint ezek a
mostaniak, a szalagkorlátok között. Nekem például Pécsvárad nagyon hiányzik, de ettől
függetlenül természetesen idén is ugyanolyan örömmel megyek a Mecsek Rallye-ra mint
általában.

Még picit a múltba visszatekintve, a pályafutásod milyen jelentős momentumai kötődnek a Mecsek
Rallye-hoz?

Például a már említett első bajnoki címem, és hogy itt vonultam vissza 2013-ban, azaz, akkor
jelentettem be a csapatomnak és a szüleimnek, hogy felhagyok a teljes bajnoki szezonok
teljesítésével. - Tényleg! Már ennek is tíz éve, hogy „hobbista” lettem. Szerencsére azóta is
egészen jól meg tudtam tartani azt a vállalásomat, hogy csak évi két-három kiválasztott
versenyen állok rajthoz, ezek között a Mecsek és a Veszprém mindig biztosan ott van. Persze,
ezen felül még rengeteg győzelem, rengeteg élmény köt a Mecsekhez. Nagyon jól érzem
magam ezen a szinten, pláne amióta a WRC megvan, hiszen régebben álmomban sem
gondoltam volna, hogy majd így öreg koromra egy ilyen különleges autóval versenyezhetek, a
kedvenc pályáimon.

A sajnálatos nagy törés óta ez hányadik fellépése lesz a WRC-nek?

Azóta szerencsére már jó pár versenyen és jó pár teszten vagyunk túl. Nem mondanám, hogy
nagyon megmaradt bennem, de egy kicsit jobban vigyázok az autóra, mint az első
időszakban. Komoly tanulópénz volt, hogy egy ilyen kicsi hibának is mekkora költségoldala



van ennél az autónál. De próbálok mindenképpen úgy menni, hogy látványban, élményben a
lehető legjobban kiszolgáljam a nézőket.

Mióta megvan a WRC azóta a „sima” privát tesztnapjaid is igazi sportesemény számba mennek akár
nézettségben akár egyéb tekintetben! Most a Mecsekre esetleg tervezel e valami különleges, külön
megmozdulást?

Külön eseményt nem terveztünk, mivel a ceredi tesztünk nagy érdeklődés mellett zajlott. Elég
sokat tudtunk menni változatos időjárási körülmények között, és nagyon jól sikerült. Még
mindig meglepő és megható a szurkolók felém áradó szeretete, hogy hétköznap napközben
ennyire sokan eljönnek egy ilyen eseményre. A következő hasonló esemény a veszprémi
tesztünk lesz, amit megpróbálok hétvégi időpontra szervezni, hogy még több szurkoló el
tudjon jönni. Pécsen, természetesen a szervizparkban nagy szeretettel várunk minden
szurkolót rengeteg aláírókártyával, még több jószóval, és persze a Duen Shopban a sokféle
TBR termékkel, ami ez alkalommal is ott lesz közvetlenül a szervízhelyünk mellett!

Robert Bútor

An appreciation of the art

Do you count how many Mecsek Rallye this 2023 will be?

Wow, there are so many, no, I can't count anymore! I do know, however, that the first one is
from the memorable 1994, when we started in the second division, with a Suzuki Swift, and I
won my first championship there. I remember very well that it included the speed stage in
Márévár, moreover, the snow fell on the second race day and that course was a very serious
challenge without any experience! But luckily, we successfully did it, so that first Mecsek
Rally today will always remain a serious, eternal memory!

So, based on the above, is it likely that the Mecsek Rally is close to your heart?

Yes, absolutely. On the one hand, because of the great experiences and results, and on the
other hand, because of its beautiful natural features, we can drive on very exciting tracks in a
very beautiful mountain forest environment. Although I have to note that this year I miss the
really narrow forest classic tracks. Obviously, this is somewhat related to the expectations
regarding the road quality, since this year's race will take place on rather well-renovated
public roads. Obviously, it's not a big deal that you don't have to go on very poor-quality,
broken-up asphalt tracks, but the narrower tracks, which are a bit more worn, offer much



more rally challenges than the ones currently planned between the strip barriers. For
example, I really miss Pécsvárad among the tracks, but regardless of that, I will go to the
Mecsek Rallye this year with the same pleasure as usual.

Looking back a bit into the past, what significant moments in your career are connected to the
Mecsek Rallye?

Well, for example, the fact that I won my already mentioned first championship here and that I
retired here in 2013. Already to the extent that I announced to my team and my parents that I
would stop completing full league seasons. - Indeed! It's already been ten years since I
became a hobbyist! - Fortunately, since then, I have been able to keep my promise that I will
only compete in two or three selected races a year, but Mecsek and Veszprém are always
there. Of course, there are many victories and many experiences associated with the Mecsek.

I feel very good at this hobbyist level, especially since the WRC has been around, since I
never dreamed that I would be able to race with such a special car on my favorite tracks when
I am old!

How many appearances will this be for the WRC since the unfortunate big incident?

Since then, fortunately, quite a few races and quite a few tests have already been run. I
wouldn't say that it stayed with me very much, but since then I've taken a little better care of
the car than before.

This was a pretty serious lesson in what such a small mistake can cost to this car. Of course,
I definitely try to go in such a way as to serve the viewers as best as possible in terms of sight
and experience!

Since the WRC has been around, even your "simple" private test days have become a real sporting
event, whether in terms of viewership or otherwise! Are you currently planning a special event for
Mecsek?

No separate event, as our test for the Mecsek took place in Cered last week with great
interest. We were able to go quite a lot in a variety of weather conditions and it worked out
very well. I am still surprised and touched by the love of the fans, that so many people come
to such an event on a weekday during the day. The next such special event will be our
Veszprém test, which I will try to organize on a weekend date so that even more fans can be
there. In Pécs, of course, we warmly welcome all fans in the service park with lots of
autograph cards, even more warm words, and of course in the Duen Shop with a variety of
TBR products, which will also be in Pécs right next to our service point!



Vincze Ferenc

Egy hét múlva már versenyeztek a mecseki szakaszokon, hogy álltok a felkészüléssel?

Ugyanúgy készülünk, mint a
többi versenyre. Az előzetesen
kiadott térkép alapján próbáltuk
a gyorsokat kikövetkeztetni. Lesz
olyan, amin még sosem mentem,
és természetesen olyanok is,
amiken már többször is. Azt
gondolom, jó program lesz, jó
pályákkal. Még nem vittem
túlzásba a rákészülést a
versenyre, majd pár nappal
előtte. Biztosan előkeresek
régebbi belső felvételeket és

szeretnénk egy tesztet is csinálni kedden, Szlovákiában. a verseny hivatalos tesztjén, sajnos
nem lesz lehetőségünk részt venni. Itt egyszerűbb, csak magunk vagyunk és sok
lehetőségünk lesz állítgatni az autót.

A beállítások próbálgatására szükség is lesz. Igaz, hogy nagyon jól éreztem magam a Salgón,
jó időket mentünk, de még vannak apróbb dolgok, amikkel jobban rám lehetne formálni az
autót.

Reméljük, a teszten ez sikerülni fog és 100 százalékosan állhatunk rajthoz. Műszakilag
egyébként már készen áll az autó és várjuk már a megmérettetést!

Mit gondolsz a versenyről, a pályákról?

Nagyon szeretem ezt a versenyt, igaz kicsit messze van és nem igazán szeretek ennyit utazni,
és főleg autópályán vezetni. Viszont a környék gyönyörű, és nagyon jó gyorsasági szakaszok
vannak, amik világviszonylatban is megállják a helyüket. 

Van olyan emléked, ami miatt különösen kedves számodra a Mecsek?

2019-ben harmadik helyen zártam a versenyen, viszont itt nyertem meg a Magyar
Bajnokságot. Nyerni még sosem sikerült a Mecseken, de bakancslistámon fent van és
remélem, most sikerül kipipálni!



Ferenc Vincze

In a week, you will already be competing in the Mecsek stages, how are you doing with your
preparations?

We prepare in the same way as for other competitions. Based on the previously published
map, we tried to study the speed stages. There will be some that I have never been to before,
and of course some that I have already been to several times. I think it will be a good program,
with good courses. I haven't overdone the preparation for the competition yet, probably a
couple of days prior. I will certainly look for older internal recordings and we would also like
to do a test on Tuesday in Slovakia. Unfortunately, we will not be able to participate in the
official test of the competition. It's easier here, it's just us and we'll have many opportunities
to adjust the car.

It will be necessary to play with the settings. It's true that I had a great time on the Salgo, we
made very good time, but there are still minor niggles to address that could shape the car
better for me. We hope that we will succeed at this in the test, and that we will be able to start
at 100 percent. The car is technically ready and we are already waiting for the competition!

What do you think about the race and the tracks?

I really like this race, although it's a bit far and I don't really like to travel so much, especially
driving on the motorway. On the other hand, the area is beautiful and there are very good
speed sections, which hold their own in world standards.

Do you have any memories that make the Mecsek rally especially dear to you?

In 2019, I finished in third place in the competition, but I won the Hungarian Championship
there. I've never managed to win at Mecsek, but it's on my bucket list and I hope to tick it off
now!



Velenczei Ádám

Idén is izgalmas lesz a Mecsek rali?

Tavaly a gyermekem születése pont a Mecsek
Rallye idejére esett, ott azért izgalmas volt az a
pár nap! Reméljük, most is hasonló versenynek
nézünk elébe, de idén csak a versenyre és az
akörüli izgalmakra kell koncentrálnom. 

Felkészültetek már?

Nekem nincsenek meg fejben a gyorsasági
szakaszok, ezért előszedem a verseny előtt a

belső felvételeket és próbálok ezzel is rákészülni. Szerencsések vagyunk, mert a legújabb
technikájú Skodával állhatunk rajthoz, ami maximálisan jól van felkészítve a megmérettetésre.
A verseny hetében részt veszünk a hivatalos teszten, bízom benne, hogy jól alakul majd. Hogy
mennyire tudjuk majd magunkhoz igazítani a Skodát, a teszt végén kiderül, és jó
eredményeket érhetünk el a versenyen. 

Szereted a Mecsek ralit?

Abban biztos vagyok, hogy a Mecsek jó kis verseny lesz! Klassz pályákon versenyezhetünk,
ismerjük és szeretjük is őket. 

Hogy alakult eddig az évetek?

A Salgó rali nem sikerült jól, értékes pontokat vesztettünk el. Reméljük, hogy a itt minden
összeáll, jól zárhatjuk a hétvégét és behozhatjuk a lemaradásunkat. 

Adam Velenczei

Will the Mecsek rally be exciting again this year?

Last year, the birth of my child fell on the time of the Mecsek rally, so those few days were
very exciting! We hope that we will have a similar experience this time, but this year I just
have to focus on the competition and the excitement around it!



Are you prepared yet?

I don't have the speed stages in my head, so I take the inside footage before the race and try
to prepare for it as well. We are lucky because we can start with a Skoda with the latest
technology, which is perfectly prepared for the competition. We will take part in the official
test during the week of the competition, I am confident that it will go well. It will be clear at the
end of the test how well we will be able to adapt the Skoda to us, and we will be able to
achieve good results in the race at the weekend.

Do you like the Mecsek rally?

I am sure that the Mecsek rally will be a good competition! We can compete on cool courses,
we know and love them.

How has your year been going so far?

The Salgó rally did not go well, we lost valuable points. We hope that everything will come
together at the Mecsek rally, that we can end the weekend well and make up for the gap.



Baksai László 

Szeretsz a Mecsek ralin versenyezni?

26 éve versenyzek már, jó tíz évig mumus volt nekem ez a futam, sosem úgy sikerült, ahogy
szerettem volna. Pedig nagyon jó pályákon, szakaszokon mehetünk itt, és azt hiszem, Markó
Tibi neve garancia arra, hogy egy versenyzőbarát versenyben lesz részünk. Itt mindig kicsit
többet kapunk! Az alsómocsloádi szakasz nem a szívem csücske, ott már háromszor is
kiestünk, viszont Árpádtető abszolút favorit.

Hogy alakult eddig az évetek?

Sajnos nem túl jól, Salgón például az első helyről estünk ki. Reméljük, most már mellénk
szegődik a szerencse!

Mecseken, akkor már egy célbeéréssel is elégedett lennél?

Nehéz lesz a helyieket megszorongatni, Geiger Máté és Zsebe Gabi is a hazai futam előnyét
élvezi, de új motort kapott a Lada és nagyon sokat várunk tőle. Reméljük, sikerül egy kicsit
borsot törni a helyiek orra alá!

Milyen tervekkel futottatok neki az idei évnek?

Év elején nem igazán volt tervünk, gondoltuk, alakul majd valahogy. Bízunk benne, hogy a
folytatás már jobban fog sikerülni, mert hat futam van idén, és nem lehet mínuszolni.

László Baksai

Do you like to compete in the Mecsek Rally?

I've been competing for 26 years now, for a good 10 years this race was a nightmare for me, it
never went the way I wanted. However, we can go on very good tracks and stages here, and I
think Tibi Markó's name is a guarantee that we will have a competitor-friendly race. We always
get a little more here! The Alsómocsloád section is not my favorite, we have already been
eliminated there three times, but Árpádtető is an absolute favorite.



How has your year been so far?

Unfortunately, not very good, for example in Salgó we fell out of first place. Let's hope luck is
on our side now!

In the Mecsek, would you be satisfied with reaching the finish line?

It will be difficult to put pressure on the locals, Máté Geiger and Gabi Zsebe also enjoy the
advantage of the home race, but the Lada has got a new engine and we expect a lot from it.
We hope to make the locals uncomfortable!

What plans did you have for this year?

At the beginning of the year, we didn't really have a plan, we thought it would work out
somehow. We hope that the continuation will be better, because there are 6 races this year
and we can’t really afford to lose.



Zsebe Gábor

Mindennel készen álltok a versenyre?

Nagyon várjuk már a Mecsek Rallye-t, hiszen nekünk ez hazai verseny. Mi csak szombaton
versenyzünk, de szerintem pénteken kilátogatunk a pályák mellé és megnézzük, hogy
versenyeznek a többi mezőnyben. Annyira felkészültek vagyunk, hogy a versenyautó már
lemosva, tréleren várja a ralit.

Milyen eredménnyel lennél elégedett a verseny végén?

A P12-es kategória, amiben mi megyünk, egy nagyon erős kategória. Reméljük, hazai
versenyzőként egy pici erőfölényben leszünk. Szeretnénk az abszolút értékelés dobogójára
felállni.

Mit gondolsz a gyorsasági szakaszokról?

Hosszú lesz a futam, jó pályákkal, amik jobban igénybe veszik az autót és minket is. Az
abaligeti gyorsot nagyon szeretem, remélem jó időket jegyeznek majd a nevünk mellé. Ha az
időjárás is kedvező lesz, minden adott egy szuper versenyhez és egy jó rendezésű futamon
vehetünk részt!

Gabor Zsebe

Are you ready for the competition?

We are really looking forward to the Mecsek Rallye, as it is a home competition for us. We only
compete on Saturday, but I think on Friday we will visit the tracks and see how others
compete in the different fields. We are so well prepared that the racing car is already washed
and waiting for the rally on a trailer.

What result would you be satisfied with at the end of the competition?

The P12 category, in which we go, is a very strong category. We hope that, as domestic
competitors, we will have a slight advantage. We would like to stand on the podium of the
absolute assessment.



What do you think about speed stages?

The race will be long, with good tracks that will take the most of the car and us. I really like the
Abaliget speedway, I hope to record good times next to our name. If the weather is favorable,
we can take part in a super competition and a well-organized race!



Magoss Péter

Hogy alakul az évetek eddig?

A hármas szám dominál az életünkben. Idén ez a futam lesz a harmadik EB futamunk, és a
harmadik verseny a Subaru Legacy-val a Mecseken. Az Európa-bajnokságot elengedtük,
Csehországban és Svájcban is műszaki hibákkal küzdöttünk.

Az autónk pár napja lett kész, egyelőre csak a szerelő ment vele, én még nem próbáltam. A
verseny előtti teszten most nem veszünk részt, majd a verseny során derül ki, jó lett-e.

Szereted a Mecsek ralit?

A Mecseken már sokadjára indulok, szeretem, de nehéz verseny, jó pályákkal. Itt már csak
élvezni szeretném a versenyzést. Jó gyorsasági szakaszokon mehetünk majd, egyedül a
komlói szakasz ismeretlen kicsit.

Milyen tervekkel vágsz neki a hétvégének?

A műszaki gondok miatt a nagy vágyaim szertefoszlottak, már nem biztos a Historic EB-s
szereplésünk. Így viszont a Mecseken nincs nyomás rajtunk, felszabadultabban mehetünk. 

Peter Magoss

How is your year going so far?

The number three dominates our lives. This race will be our third EC race this year and the
third race with the Subaru Legacy at Mecsek. We missed on the European Championship, as
we had technical problems in the Czech Republic and Switzerland. Our car was ready a few
days ago, so far only the mechanic has driven it, I haven't tried it yet. We will not take part in
the pre-race test, we will see during the race whether it went well.

Do you like the Mecsek rally?

I have competed in Mecsek many times. I like it, but it is a difficult race with good stages. I just
want to enjoy racing here. We will be able to go on good speed sections, only the Komló
section is a bit unknown.



What are your plans for the weekend?

Due to the technical problems, my big dreams have been dashed, we are no longer sure of our
participation in the Historic EB. This way, there is no pressure on us at Mecsek, we can go
more freely.



László Martin

Hol tart a felkészülésetek a Mecsek Rallye-ra?

Éppen az Európa-bajnoki futamon vagyunk a Rallye Liepaján. Hogy egy murvás futam
mennyire számít felkészülésnek? Minden kilométer számít, amit a versenyautóban,
gyorsasági szakaszon tölthetünk. Az igazi felkészülés a hazaérkezés után kezdődik, lesz
másfél nap pihenőnk és mehetünk is!

Mit gondolsz a gyorsasági szakaszokról?

Nagyon jó gyorsági szakaszokat rakott össze a rendező, lesznek újak is. Én, pécsi lévén
ismerem a pályákat, a hétköznapokon is használom ezeket az utakat. Szeretem őket és
nagyon várom már a ralit.

Van kedvenc gyorsod?

Egyértelműen az Árpádtető!

És olyan szakasz, amihez rossz élmény fűz?

Kisvaszaron sikerült már nagyon összetörnöm egy régebbi versenyautót, de feldolgozatlan,
rossz élmény nem maradt bennem. 

Hogy alakult eddig az évetek?

Veszprémben elég jól kezdtünk, de egy defekt miatt csak a negyedik helyen végeztünk. Salgó
ralin én nem voltam igazán toppon, egy ötödik helyezéssel mentünk haza. Ez az első
szezonom ilyen autóval a magyar bajnokságban, összességében elégedett vagyok eddig,
örülök, hogy ott tudunk lenni az első ötben. A Mecseken szeretnénk azért még előrébb
végezni.

Mondjuk a dobogó valamelyik fokán?

Egyértelműen a győzelemért fogunk harcolni!



Martin László

How is your preparation for the Mecsek Rally?

We are currently at the European championship race in Rallye Liepaja. How much does a
gravel run count as preparation? Every kilometer that can be spent in the racing car, on the
speedway, counts. The real preparation starts after we get home, we will have a day and a half
of rest and we can go!

What do you think about speed stages?

The director put together very good speed sections, there will be new ones as well. Being
from Pécs, I know the tracks, and I use these roads on weekdays as well. I love them and I'm
looking forward to the Mecsek rally.

Do you have a favorite section?

Definitely Árpádtető!

And a section with a bad experience?

Last summer I managed to smash an older racing car, but I didn't have any bad experiences.

How has your year been so far?

We started quite well in Veszprém, but due to a puncture we only finished in fourth place. I
wasn't really at my best in the Salgó rally, we went home with a fifth place. This is my first
season with a car like this in the Hungarian championship. Overall I am satisfied so far, I am
happy that we can be in the top five. We want to finish even further in Mecsek.

Let's say on one of the steps of the podium?

We will definitely fight for the win!




